
سرمربي تيم ملي و مربيان ليگ بايد دور يک 
ميز به گفت وگو بنشينند. نياز اين هم انديشي 
يک بار ديگ�ر زماني احس�اس مي ش�ود که 
درخواست تازه کرش براي داشتن يک روزه 
بازيکن�ان بع�د از بازي ه�اي ليگ ب�ا تعجب 
مربيان و س�ؤال هاي بي پاس�خ آنه�ا مواجه 
ش�ده اس�ت، مربياني که به صراحت به جاي 
اعتراض مي گوين�د که بايد با س�رمربي تيم 
ملي صحبت کنند تا منظور و دليل او را بدانند.
کرش از شرايط آماده سازي بازيکنان حاضر در 
ليگ ايران رضايت چنداني ندارد. بسياري اين را 
به پاي خودخواهي سرمربي تيم ملي مي گذارند 
و معتقدند که او نگاهي از ب��الا به ليگ برتر دارد 
و بابت اين مسئله کرش را نقد مي کنند، اما مرد 
پرتغالي نيمکت تيم ملي مي گويد که بازيکنان 
حاضر در ليگ داخلي، بازيکن��ان 60 دقيقه اي 
هس��تند و او نمي تواند 30 دقيق��ه باقيمانده را 
لباس بپوشيد و به ميدان برود. از همين رو کرش 
براي آماده س��ازي هرچه بيش��تر بازيکنان تيم 
مل��ي و مهيا ک��ردن آنها ب��راي رقابت هاي جام 

جهاني روسيه، چندي پيش پيشنهادي را مطرح 
کرده ب��ود. او گفته بود که به دلي��ل رقابت هاي 
حذفي ليگ قهرمانان آس��يا، تيم ملي نمي تواند 
در ارديبهشت ماه اردويي برپا کند و از اين بابت 
متضرر خواهد شد، اما سرمربي تيم ملي به اين 
فکر است تا از راه ديگري جلوي اين ضرر را بگيرد. 
به همين دليل هم از مربيان ليگ برتر درخواست 
کرده ت��ا بازيکنان ملي پوش خ��ود را يک تا يک 
روز و نيم بعد از بازي هاي ليگ در اختيار او قرار 
بدهند تا بتواند شاگردانش را براي جام جهاني به 
آمادگي کامل برساند: »بايد براي بازيکنان داخلي 
يک برنامه خاص تدوين کنيم ت��ا از الان تا جام 
جهاني بازيکنان ب��ه آمادگي هاي لازم فيزيکي، 
روحي و رواني دس��ت پيدا کنند، زيرا بازيکنان 
ليگ داخلي سطح مناسبي براي حضور در جام 
جهاني را ندارند. تنها يک راه حل داريم و آن اينکه 
از باش��گاه ها و مربيان آنها تقاضاي کمک کنيم. 
کمک و هم��کاري  که از باش��گاه ها مي خواهيم 
اين است که بعد از هر بازي ليگ، يک روز يا يک 
روز و نيم بازيکنان تيم مل��ي را در اختيار ما قرار 

دهند تا با آنها کار کنيم. وقتي يک تيم پنج شنبه 
بازي دارد، بازيکن��ان روز جمعه و تا نيمي از روز 
ش��نبه در اختيار تيم ملي خواهند بود و سپس 
عصر شنبه در اختيار باشگاه قرار مي گيرند. اگر 
اين کار را از ژانويه 2018 انجام دهيم، شانس ما 
در جام جهاني براي ثبت يک اتفاق خوب تقويت 

خواهد شد.«
   بايد با کرش صحبت کرد

در حالي که به نظر مي رس��يد اين درخواس��ت 
با مخالفت مربيان ليگ مواجه ش��ود، اما ش��فر 
س��رمربي آلماني اس��تقلال مي گويد ک��ه بايد 
ابتدا توضيحات کرش را بشنود و سپس در اين 
خصوص حرف بزند و تصميم گيري کند: »چهار 
مرتبه مربي تيم هاي ملي در کشورهاي مختلف 
بودم. خيلي هم خوش��حال بودم، چراکه مربي 
تيم هاي ملي کش��ورهايي بودم که در ليگ هاي 
آنها بازيکنان خوبي توس��ط مربيانش��ان به من 
تحويل داده مي ش��د. به همين دليل قبل از هر 
چيز بايد با ک��رش صحبت کن��م و بدانم به چه 
دليلي مي خواهد بازيکنان را در اختيار داش��ته 

باش��د. بايد توضيح��ات او را بش��نوم. کرانچار، 
سرمربي سپاهان نيز تقريباً با سرمربي آبي پوشان 
تهراني هم نظر و بر اين باور اس��ت که قبل از هر 
چيز بايد مربيان ليگ با ک��رش دور يک ميز به 
گفت وگو بنشينند: »من مخالف برنامه هاي کرش 
نيستم، اما دقيقاً نمي دانم او چه مي خواهد. اين 
حق طبيعي باشگاه هاس��ت که زمان ريکاوري، 
بازيکنانشان را در اختيار داشته باشند. از طرفي 
شايد بازيکنان شاغل در تهران مشکلي براي رفت 
و آمد به تيم ملي نداشته باشند، اما براي بازيکنان 
شهرهاي ديگر اين موضوع مشکلاتي را به وجود 
خواهد آورد. من يک مربي خارجي هس��تم و از 
اين رفتارها ناراحت نمي شوم، ولي مربيان ايراني 
شايد با چنين موضوعي ناراحت شود. حقيقتاً نياز 
است که کرش جلسه اي رودررو با مربيان تيم ها 
داشته باشد و گفت وگويي صورت گيرد تا به يک 

جمع بندي کلي برسيم.«
    دوست دارم بدانم کرش چه برنامه اي دارد

برانکو، سرمربي پرسپوليس که به نظر مي رسيد 
نخستين مخالف اين طرح باشد، مي گويد طبيعي 
اس��ت که تيم ملي اهميت داش��ته باشد، چون 
اين تيم ملي اس��ت که فوتبال اي��ران را معرفي 
مي کند، اما او هم مثل ساير مربيان ليگ خواهان 
اين است که توضيحات بيش��تري در اين راستا 
به او داده ش��ود: »من خودم س��رمربي تيم ملي 
بودم و به مشکلات آن آگاه هس��تم. مثلًا اينکه 
ما نمي توانس��تيم براي اردوي تيم ملي بازيکن 
بگيريم، چون صبا و س��پاهان در ليگ قهرمانان 
بودند )نه ب��راي بازي هاي سرنوشت س��از!(، اما 
پرس��پوليس چه زمان به تيم ملي کمک نکرده، 
مشکل ساز بوده يا بازيکن نداده؟ تا وقتي من مربي 
هستم، هميشه بازيکنانم را به تيم ملي مي دهم، 
اما بايد بدانم که با بازيکنان چه کاري مي خواهند 
انجام دهند. بايد بدانم هدف  از اين کار چيست، 
چون کسي به ما چيزي نگفته است. بايد ارتباط 
رسمي برقرار ش��ود. ضمن اينکه من با بالاترين 
مدرک مربيگري دنيا، دوست دارم بدانم چطور 
مي ش��ود بعد از بازي توان فيزيک��ي بازيکن را با 
ريکاوري افزايش داد، چ��ون تمرين بعد از بازي، 
ريکاوري است و دوس��ت دارم اين را بدانم. از هر 
دانش جديدي با آغوش باز اس��تقبال مي کنم و 
خيلي علاقه دارم با اين ايده نيز آش��نا شوم. اين 
اطلاعات جديدي اس��ت که من نمي دانم. برايم 
خيلي جالب است که بدانم چطور اين کار را انجام 
مي دهند، اميدوارم از منظر فيزيولوژيک، پزشکي 

و تئوري تمرينات اين کار توجيه داشته باشد.«

ليگرااينترنتيپخشميكنيم
حق پخش تلويزيوني مس��ئله اي اس��ت 
که سال هاست فدراسيون فوتبال در پي  
احقاق آن است و در اين مبارزه هميشه به 
صداوسيما باخته است. حالا گويا فوتبالي ها 
عزم خود را جزم کرده ان��د تا مانع پخش 
رقابت هاي ليگ برتر شوند. علي کفاشيان، 
نايب رئيس فدراسيون فوتبال مي گويد: »هرچند آقاي سلطاني فر 
قول هايي داده، اما ما 10 سال است که با صداوسيما تعامل کرده ايم و 
همين تعامل باعث شده تا باشگاه ها و فوتبال در حال نابودي باشند، 
اما حالا مي خواهيم روي پاي خودمان بايستيم. تصميم گرفته ايم از 
فصل بعد مسابقات را اينترنتي پخش کنيم، ديگر خبري از تلويزيون 
نخواهد بود. اين موضوع را اطلاع رساني خواهيم کرد، چراکه اگر به 

همين منوال پيش برويم، باشگاه ها و فوتبال ضرر خواهند کرد.«

دروغگوترازاينهانديدم!
پرس��پوليس اين روزه��ا در حالي درگير 
خطر محروميت و سقوط به دسته پايين تر 
به دليل ش��کايت بازيکنان خارجي است 
که اينجا و در داخل نيز کم مشکل ندارد. 
بزرگ ترين طلبکار داخلي صدرنشين ليگ 
برتر علي دايي، س��رمربي پيشين اين تيم 
است. آقاي گل فوتبال جهان مسئولان پرسپوليس را به دروغگويي 
متهم مي کند. دايي با اش��اره به ميزان مطالباتش از پرس��پوليس 
مي گويد: »قرارداد سال سوم من پرداخت نشده است. من بارها اعلام 
کردم اگر ماليات و هزينه هاي انجام شده ام را پرداخت کنند براي مبلغ 
قراردادم ادعايي نخواهم داشت، اما متأسفانه عين خيالشان نيست. من 
دروغگوتر از اينها نديده ام. بنابراين تصميم گرفتم براي رسيدن به حق 

و حقوم اقدام کنم، چون آنها هيچ کاري براي من انجام نداده اند.«

 رئال مادريد – بارسلونا
 امروز 15:30 ورزشگاه سانتياگوبرنابئو

الكلاسيکويبيموقع!
رونالدو و مسي براي گلزني در ال کلاسيکو انگيزه زيادي دارند. ديدار سنتي 
رئال مادريد و بارسلونا معروف به ال کلاسيکو عصر امروز در سانتياگوبرنابئو 
برگزار مي شود، ديداري حساس و البته حيثيتي براي هر دو تيم که پيروزي 
در آن تأثير زيادي در نتايج بازي هاي آينده آنها خواهد داشت. برطرف شدن 
مشکل مصدوميت رونالدو و اميد زياد آبي و اناري ها به ستاره آرژانتيني شان 
از جمله نکات مهم اين بازي اس��ت. برگزاري اين ديدار حساس ساعت 

15:30 )13:00 به وقت اسپانيا( بسيار تعجب آور بود. 
   فاصله 11 امتيازي

براي تيمي که به تازگي قهرماني جام باش��گاه هاي جهان را فتح کرده، 
اختلاف 11 امتيازي با بارسلونا به هيچ وجه قابل قبول نيست. رئال مادريد 
هنوز نتوانسته جايگاهي را که مورد پسند هواداران است، از بارسا پس 
بگيرد. تيم زيدان در اين فصل از رقابت ها اگرچه در امر گلزني چندان 
موفق نبوده و بهترين گلزنان اين تيم؛ رونالدو، ايسکو و آسنسيو بوده اند 
که هر کدام تنها دو بار گلزني کرده اند، با اين حال کهکشاني ها همواره 
يکي از مدعيان اصلي قهرماني هس��تند. از س��وي ديگر رئال به عنوان 
مدافع عنوان قهرماني، مسئوليت س��نگيني را به دوش مي کشد. رئال 
31 امتيازي در اولين ال کلاس��يکوي فصل در خانه به ميدان مي رود و 
اين بهترين فرصت براي شاگردان زيدان است تا با يک پيروزي دلچسب 
به استقبال کريسمس بروند. آمار نشان مي دهد رئالي ها در شش بازي 
گذشته  خود در ليگ سه برد، دو تساوي و يک شکست کسب کرده اند و با 
از دست دادن پنج امتياز مهم شرايط براي آنها سخت شده است. برطرف 
شدن آسيب ديدگي کريستيانو رونالدو خيال سرمربي رئال را راحت کرد. 
مهاجم پرتغالي در فينال جام باشگاه هاي جهان دچار آسيب ديدگي شد 
و چند جلسه از تمرينات تيمش را از دس��ت داد. با اينکه گفته مي شد 
بازيکن کليدي زيدان ال کلاسيکو را از دست مي دهد، اما حضور کريس 

روز گذشته در تمرينات گروهي به شايعات پايان داد. 
   رونالدو و طلسم شکني 

ديدار امروز، بيست و نهمين ال کلاسيکويي است که کريس رونالدو آن 
را تجربه مي کند. مهاجم اول رئال در همه اين ديدارها تمام تلاشش را 
کرده تا بهترين عملکردش را به نمايش بگذارد. در اين 29 بازي، رونالدو 
17 بار دروازه کاتالان ها را باز کرده و جالب اينکه فقط پنج بار در برنابئو 
موفق به گلزني در ال کلاسيکو شده اس��ت. از آن عجيب تر اينکه او در 
لاليگا و در برنابئو فقط سه گل به بارسلونا زده که هر سه آنها نيز از روي 
نقطه پنالتي بوده است. به نظر مي رسد گلزني در نيوکمپ براي رونالدو 
راحت تر از مادريد است. بهترين فوتباليست جهان اميدوار است امروز 

در جريان بازي، دروازه بارسا را باز کند و به اين ناکامي پايان دهد. 
   به اميد موفقيت

بارسلونا بهترين جايگاه را در ليگ اسپانيا در اختيار دارد، تيمي که والورده 
براي اين فصل راهي ميدان کرده با گذشت 16 هفته از لاليگا هنوز طعم 
شکست را نچشيده است. کاتالان ها تمام تمرکزشان را معطوف ال کلاسيکو 
کرده اند تا ضمن حفظ رکورد شکست ناپذيري خود، دست پر از برنابئو 
بيرون بيايند. ليونل مس��ي در بهترين روزهايش به  سر مي برد و 14 گل 
براي بارسا به ثمر رسانده است. از سوي ديگر، لوئيز سوارز 9 گله هم به فکر 
گلزني در بازي امروز است. مسي سي و ششمين ال کلاسيکوي عمرش 
را تجربه مي کند و در مدت زمان حضور اين بازيکن، راه راه پوشان 16 برد 
دشت کرده اند. مسي 24 گل وارد دروازه رئال کرده تا از اين حيث بر رقيب 
پرتغالي اش برتري داشته باشد. در دو سال اخير اين کاتالان ها بوده اند که 
ال کلاسيکو در مادريد را با پيروزي پشت سر گذاشته اند و حالا اين فرصت 
را دارند تا با يک برد ديگر، هت تريک پيروزي مقابل رئال در برنابئو را جشن 
بگيرند. اين همان انگيزه اي است که آندرس اينيستا، کاپيتان بارسا به آن 
اشاره مي کند: »ال کلاسيکو يک بازي بسيار خاص است، به ويژه  اينکه بايد 
در خانه حريف به ميدان برويم. انگيزه بالايي براي پيروزي در اين ديدار 
داريم و مي خواهيم بهترين بازي خود را به نماي��ش بگذاريم. اين ديدار 
مي تواند در سرنوشت قهرمان تأثير زيادي داشته باشد. هنوز بازي هاي 
زيادي تا پايان فصل باقي مانده است و بايد مراقب تيم هاي دوم و سوم هم 
بود، اما اين بازي هم بسيار مهم و بااهميت است. اگر باز هم مي خواهيم به 
پيروزي برسيم، بايد توپ و ميدان را در اختيار بگيريم و با تمرکز بالايي 
بازي کنيم. از صميم قلب اميدوارم که اين آخرين ال کلاسيکوي من در 

سانتياگوبرنابئو نباشد و باز هم چنين ديداري را تجربه کنم.«

ضرورتتعاملباشگاههاوتيمملي
برايموفقيتدرجامجهاني

شمارش معکوس براي جام جهاني فوتبال آغاز شده و کمتر از شش ماه 
ديگر همه نگاه ها متوجه روسيه خواهد بود. با توجه به فاصله محدودي 
که تا آغاز جام جهاني 2018 مانده، کارلوس کرش برنامه هايش براي 
حضور آبرومندانه در روسيه را رسانه اي کرده است، برنامه اي که جدا 
از بازي ها و اردوهاي تدارکاتي، اجرايي ش��دن برخي از بندهاي آن به 
تعامل مستقيم باش��گاه ها و تيم ملي نياز دارد. با اين حال در شرايطي 
که هنوز برنامه هاي تيم ملي براي جام جهاني به صورت رسمي اجرايي 
نشده، اما برخي مربيان ليگ برتري نسبت به بخشي از اين برنامه که 
تشکيل اردوهاي 24 ساعته ملي پوشان پس از پايان هر هفته ليگ است، 
واکنش نشان داده اند تا مش��کلات باشگاه ها و تيم ملي همچنان ادامه 
داشته باشد، مسئله اي که نمي تواند خبر خوبي براي فوتبال کشورمان 

در اين فاصله زماني کوتاه تا جام جهاني باشد. 
البته در شش سالي که از حضور سرمربي پرتغالي روي نيمکت تيم ملي 
کشورمان مي گذرد، بيشتر مواقع رابطه ليگ و تيم ملي شکرآب بوده و 
در برخي اوقات نيز با بالا گرفتن اختلافات، عملًا مربيان ليگ و کرش در 
مقابل يکديگر قرار گرفته اند. با اين حال در سال پيش روي جام جهاني 
و موقعيت زماني حس��اس کنوني، نکته اي که بيش��تر از هميشه بايد 
مورد توجه مهدي تاج و مسئولان فدراسيون قرار گيرد، نزديک کردن 
باشگاه ها و تيم ملي است، مسئله اي که مي تواند نقش زيادي در عملکرد 
تيم ملي فوتبال در جام جهاني آينده داشته باشد. در چنين شرايطي 
اولين قدمي که بايد مهدي تاج بردارد، برق��راري تعامل بين کارلوس 
کرش و مربيان باشگاه هاست. بديهي اس��ت که با استارت رسمي تيم 
ملي براي جام جهاني طبق برنامه اي که کرش به فدراسيون ارائه کرده 
است، ديگر زماني براي هماهنگي بين ليگ و تيم ملي باقي نمي ماند و 
با توجه به اهميت زمان موجود براي آماده سازي تيم ملي فوتبال، صرف 
انرژي براي حل اختلافات قطعاً روند برنامه هاي کرش و شاگردانش را 

دچار مشکل مي کند و انرژي و توان آنها را مي گيرد. 
يادآوري دعواها و کشمکش هاي سال هاي گذشته تيم ملي و باشگاه ها، 
به خوبي بيانگر اين اس��ت که با توجه به هزينه هايي ک��ه فوتبال ملي و 
البته باشگاهي کشورمان نسبت به اين مسئله متحمل شده، عزم جدي 
فدراسيون براي عدم تکرار آن ضروري است. به هر حال در فرصت باقي 
مانده تا ش��روع جام جهاني، تمام تمرکز کرش و ملي پوش��ان بايد روي 
آمادگي براي انجام بازي هاي قابل قبول مقابل حريفان قدرتمندش��ان 
باشد و ديگر نبايد اتفاقاتي مانند مصاحبه هاي کرش و مربيان باشگاه ها 
عليه يکديگر و خط و نشان هايش��ان براي هم که در برخي موارد به لغو 
اردوهاي تيم ملي و در مواقعي هم به ضربه خوردن باشگاه ها منجر شد، 
تکرار شود. در چنين شرايطي برنامه ريزي فدراسيون براي پايان دادن به 
اختلافات ليگ و تيم ملي بايد يکي از اولويت هاي مهدي تاج باش��د. در 
اين راه برگزاري جلسه هم انديشي مربيان ليگ و سرمربي تيم ملي که از 
وعده هاي چندين ساله مسئولان فدراسيون فوتبال است بايد از بايگاني 
خارج  و نسبت به تشکيل اين جلسه با حضور دو طرف اقدام شود، چراکه 
دود تأخير در جمع کردن کرش و مربيان ليگ زير يک سقف و رفع و رجوع 

اختلافات هم به چشم تيم ملي و هم به چشم ليگ خواهد رفت. 
به رغم اينکه بيشتر ترکيب تيم ملي کش��ورمان را لژيونرهاي خارج از 
کشور تشکيل مي دهند، اما نمي توان از نقش سازنده ليگ در ساختن 
يک تيم ملي مقتدر گذش��ت، ب��ه همين خاطر تعامل بي��ن اين دو از 
ضرورياتي اس��ت که تيم ملي قدرتمندتري را راهي روسيه مي کند و 
در طرف مقابل هم به احياي باشگاه ها و بالا رفتن سطح تيم هاي ليگ 
برتري کمک مي کند. در همين راس��تا برگزاري جلسه هم انديشي و 
رودررويي مربيان باشگاه ها و کرش مي تواند خيلي از سوءتفاهمات را 
برطرف کند. قطعاً هم کرش و هم مربيان ليگ نسبت به عملکرد يکديگر 
انتقاداتي دارند و اين مسئله زمينه ساز اختلافات و فاصله افتادن بين تيم 
ملي و ليگ شده است. در چنين وضعيتي بيان انتقادات و نقطه نظرهايي 
که کرش و مربيان تيم هاي ليگ به يکديگر دارند، بدون يک نگاه از بالا 
به پايين در جلسه اي رودررو، به کاهش اختلاف و بهبود فضاي فوتبال 

ملي و باشگاهي کمک خواهد کرد. 
رفع سوءتفاهمات و تنش هايي که منجر به همراهي و همگامي تيم ملي 
و باش��گاه ها در کنار يکديگر در راه جام جهاني 2018 مي شود، زمينه 
موفقيت بيشتر ملي پوشان را در روسيه فراهم مي کند، موفقيتي که هم 

کرش و هم باشگاه ها در آن سهيم خواهند بود.

باختيديگربراينفتآبادانوبردخانگيمهرام
هفته پانزدهم ليگ برتر بسکتبال برگزار شد. در جريان ديدارهاي اين هفته به 
نظر مي رسيد صنعت نفتي هاي مدعي برابر يس آل گرگان کار ساده اي داشته 
باش��ند، اما اين طور نبود و اين تيم جنوبي مدعي 78 بر 77 برابر ميزبانش 
باخت تا شکس��تي ديگر را در نيم فصل دوم تجربه کند. در ديگر مسابقه 
شهرداري تبريز به روند پيروزي هايش ادامه داد و توانست در خانه96 بر 52 
همتاي گرگاني و بحران زده اش را شکست دهد. دو ديدار ديگر هفته پانزدهم 
نيز در تهران برگزار شد. ابتدا مهرام به مصاف رعد پدافند تيم قعرنشين ليگ 
رفت و 92 بر 45 به برتري رسيد و سپس دانشگاه آزاد با نتيجه قاطع 60 بر 

36 نيروي زميني را برد و باخت در دور رفت را جبران کرد. 
------------------------------------------------------------
سپيدرودبرندهآغازنيمفصلدومليگبرتردرروزاول

نيم فصل دوم ليگ برتر ديروز با انجام چهار بازي آغاز شد. در بازي های 
ديروز هفته شانزدهم ليگ برتر سپيدرود رشت 3 بر يک نفت تهران را 
شکست داد تا نبرد قعرنشينان با برتری رشتی ها به پايان برسد و نفت 
در اولين بازی  با آتيلا حجازی، سرمربی جديدش بازنده از زمين بازی 
خارج شود.   پديده و پيکان به تس��اوي يک – يک رسيدند، ذوب آهن 
و مشکي پوشان هم به تس��اوي بدون گل رضايت دادند و بازي سايپا و 

سپاهان هم با نتيجه يک– يک به پايان رسيد.

الكلاسيکوجشنوارهبهترينها
بنجامي��ن فرانکلين، نويس��نده مش��هور 
امريکايي جمله معروفي دارد: »هيچ چيز 
در اين دنيا حتمي نيس��ت ب��ه جز مرگ و 
ماليات.« ب��ا برگزاري ديدار رئال – بارس��ا 
بايد اعتراف کرد که ال کلاس��يکو، يکي از 
درآمدزاترين اتفاقات ورزش��ي دنياس��ت. 
رئال مادري��د حاکم اين روزه��اي جهان و 
اروپاست، اما در لاليگا اوضاع متفاوت است و 
فعلاً تيم زيدان با 11 امتياز اختلاف بارسلونا 
را تعقيب مي کند، تعقيبي که تاکنون ثمري نداشته و سرعت کهکشاني ها 
در لاليگا آنقدر پايين است که رسيدن به کاتالان ها بسيار دشوار شده است. 
آخرين رويارويي دو تيم در ليگ با برد بارسا و به ثمر رسيدن پانصدمين گل 
لئو همراه بود. منتها ديدار سوپرجام فرصت تلافي را براي مادريدي ها فراهم 
کرد و يک جام ديگر به ويترين رئال زيدان افزود. جنگ ادامه دار مس��ي و 
رونالدو، باز هم مهم ترين نکته اي است که مي تواند ال کلاسيکو را تحت تأثير 
قرار دهد، جنگي که هوشيارانه بين اين دو نفر در جريان است و اختلاف 
امتياز دو تيم هم نمي تواند هيچ کدام را راضي به کوتاه آمدن کند. پيروزي در 
ال کلاسيکو يا همان دربي بزرگ از اهميت زيادي برخوردار است تا جايي که 
شايد امروز تکليف قهرماني بارسا و جا ماندن قطعي رئال از جام روشن شود. 
البته بحث هاي سياسي هم تأثير زيادي در اين ديدار دارد؛ معمولاً کاتالان ها 
تلاش مي کنند بحث استقلال خود را در ال کلاسيکو مطرح کنند و از سوي 
ديگر مادريدي ها نيز با س��وت زدن عليه بازيکنان جدايي طلب اعتراض 
خودشان را نشان مي دهند. اين گونه است که حساسيت اين بازي هر دفعه 
بيشتر از قبل مي شود، اما برتري زين الدين زيدان بر ارنستو والورده از نظر 
تصاحب جام هاي ارزشمند کفه ترازو را به نفع کهکشاني ها سنگين کرده 
است. والورده در اين مدت تلاش کرده جو آرام تيمش را حفظ کند تا از اين 
طريق بتوانند راه قهرماني را بدون حاشيه و دردسر طي کنند. اگر به فوتبال 
ناب اهميت مي دهيد و کيفيت و تيزهوشي بازيکنان برايتان اولويت دارد، 
پس نبايد تماشاي ال کلاسيکوي پيش از کريسمس را از دست بدهيد. اگر 
فرانکلين زنده بود، قطعاً ال کلاسيکو را هم به جمله معروفش اضافه مي کرد: 

»هيچ چيز در اين دنيا حتمي نيست به جز مرگ، ماليات و ال کلاسيکو.«
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فدراسيون به ديپلماسي فراتر از اتحاديه جهاني نياز دارد
IOCدركمينتعليقكشتيايران

کشتي ايران روزهاي حساسي را پشت سر مي گذارد. حساس شدن کميته بين المللي المپيک در مورد کشتي 
عليرضا کريمي و شکست مصلحتي او، باعث ارجاع پرونده اي در اين خصوص به کميته اخلاق و انضباطی 
فدراسيون جهاني شده، مسئله اي که اين کميته به زودي رأي خود را در خصوص آن اعلام مي کند. سه شنبه 
هفته قبل، وقتي رسول خادم با اکثريت آرا موفق شد دوباره رياست فدراسيون کشتي را به دست بگيرد، در 
اين باره گفته بود: »موضوع حساسي را پيش رو داريم و براي حل آن نيازمند عزمي ملي و ديپلماسي قوي و 
فراتر از کشتي هستيم.« حرفي که حالا از زبان حميد بني تميم، نايب رئيس فدراسيون نيز شنيده مي شود. 
بني تميم مي گويد: »فدراسيون ايران با تمام توان از ظرفيت ديپلماسي خود براي کاهش اين جرايم استفاده 
مي کند، اما با توجه به ورود مستقيم IOC و فشارهاي بالادستي موجود، قطعاً اين موضوع فراتر از تعاملات 
کشتي ايران و اتحاديه جهاني کشتي است و بايد در سطح کلان مديريت داخلي و خارجي کشور تعيين شود، 
چون در خصوص اين مسئله صرفاً بحث ورزش و کشتي مطرح نيست. کشتي ايران با بهره مندي از نفوذ خود 
در اتحاديه توانسته دو نوبت زمان بگيرد، بار اول اين فرصت بعد از خادم و لالوويچ که منجر به عدم صدور رأي 
مستقيم شد، به ايران داده شد.« بني تميم با اشاره به مذاکرات دور دوم و تلاش هاي زياد فدراسيون کشتي 
براي قانع کردن مسئولان جهاني ادامه مي دهد: »اواخر هفته گذشته دوباره تمام توان ديپلماتيک خود در 
فدراسيون را به کار گرفتيم، اما به دليل شفافيت مستندات موجود و وجود مستندات مشابه در 13 سال 

گذشته و پيگيري مستقيم کميته بين المللي المپيک به سختي توانستيم زمان محدود ديگري 
را براي دفاع از کشتي ايران بگيريم.« وي اضافه مي کند: »با اين حال به دليل حساسيت بالاي 
اين موضوع براي کميته بين المللي المپيک؛ تعليق کشتي ايران، محروميت کشتي گير و 

مربي او هنوز در جريان است و تصميم نهايي به زودي اعلام مي شود.«
فدراسيون کشتي تمام توان خود را به کار گرفته، اما نوع خاص شکست عليرضا کريمي 

مقابل حريف روس باعث حساسيت هاي به وجود آمده، شده که البته در اين بين 
نبايد از تلاش و کارشکني هاي لابي صهيونيستي نيز به سادگي گذشت. 

آنها با تمام توان ديپلماسي خود پا به ميدان گذاشته اند تا کشتي ايران 
را تعليق و محروم کنند و در اين ميان به نظر مي رسد ما نيز بايد به اين 
مسئله به عنوان مشکلي فراتر از يک مشکل ورزش��ي نگاه کنيم و با 
دستي پر براي پاسخگويي حاضر شويم. اتحاديه جهاني کشتي بدون 
ترديد حاضر نيست ايران را تعليق شده ببيند، چراکه با تعليق ايران 
اعتبار بسياري از رقابت هاي بين المللي زير سؤال مي رود، پس مي توان 
با يک سياست قوي و ديپلماسي درس��ت جلوي اين خطر را گرفت و 

کشتي را از اين مهلکه نجات داد.

تکواندو امروز رئيس جديد خود را مي شناسد
پولادگرتحتفشار،مخالفاناميدوار

انتخاب رياست فدراس��يون تکواندو صبح امروز برگزار مي شود. پس از پش��ت سر گذاشتن انتخابات 
فدراسيون کشتي به عنوان مدال آورترين رشته ورزشي کشور، حالا همه نگاه ها به سمت فدراسيون 
تکواندو و انتخابات رياس��ت آن اس��ت، انتخاباتي که برخلاف انتخابات فدراسيون کشتي پرحاشيه و 
پرحرف و حديث است. هفته گذشته بود که رس��انه ها خبر از دخالت هاي مسئولان رده بالاي ورزش 
براي کناره گيري يکي از گزينه هاي انتخابات و جانشيني گزينه مدنظر خود را به جاي او دادند. البته 
کار به اينجا ختم نشد و خبرهاي رسيده حاکي از آن بود که حتي با رؤساي هيئت هاي استاني نيز در 
اين خصوص صحبت شده تا شخص مورد نظر مقامات در اين انتخابات پيروز شود.  تکواندو به عنوان 
يکي از مدال آورترين رشته هاي ورزشي کشور در مسابقات آسيايي،  المپيک و رقابت هاي بين المللي 
مورد توجه است. ضمن اينکه علاقه روزافزون قشر جوان به اين رشته موقعيت آن را خاص تر نيز کرده 
است. بنابراين حضور يک رئيس کاربلد و مديري دلسوز و آشنا به چم و خم کار، مي تواند تکواندو را احيا 
کند. طي سال هاي گذشته مديريت محمد پولادگر در فدراسيون با حاشيه هاي زيادي همراه بود، اما  او 
به عنوان يک مدير ارزشي نقش به سزايي در تحول تکواندو و افتخارآفريني هاي آن داشت به گونه اي که 
تکواندوي ايران در دوران مديريت پولادگر بالاتر از تکواندوي کره به عنوان کشور خاستگاه تکواندو قرار 
گرفت، اما اين روند موفقيت قبل از المپيک 2012 لندن دچار چالش شد،  چالشي که تا امروز نيز ادامه 

دارد و پولادگر به رغم تمام توانايي هاي مديريتي و آش��نايي با تکواندو و مشکلات 
آن، نتوانسته آن طور که بايد و شايد از عهده اين حواشي برآيد. شنيده مي شود 
مقامات بلندپايه ورزشي از پولادگر خواسته اند که در انتخابات شرکت نکند تا 
به اين ترتيب شانس مختار کلانتري براي رسيدن به صندلي رياست فدراسيون 
بيشتر ش��ود. البته در اين ميان نبايد از گزينه اي به نام جمشيد سهرابي نيز به 

سادگي گذشت،  مردي که گفته مي ش��ود نظر مخالفان پولادگر 
را جلب کرده و اميدوار است بتواند با پشتوانه آنها رياست 
فدراسيون تکواندو را به دس��ت آورد. آنچه مسلم است 
اينکه تکواندو در شرايط ويژه اي قرار دارد و انتخابات 
امروز نقش تعيين کننده اي در آينده اين رش��ته 
مدال آور کشورمان خواهد داشت. بايد اميدوار بود 
که نام هر کسي از صندوق آرا بيرون مي آيد، بتواند 
تکواندو را به روزهاي خوب س��ال هاي گذش��ته 
برگرداند، تفاوتي هم نمي کند که اين نام پولادگر باشد يا هر گزينه 

ديگري، مهم موفقيت تکواندوست نه نام رئيس آن!

فريدون حسن
  منهاي فوتبال

سعید احمديان

پرسپوليسيهابهيادشهيدخوشلفظ
بازيکنان تيم فوتبال پرسپوليس در اقدامي جالب  توجه ياد و خاطره شهيد 
والامقام دفاع مقدس و راوي کتاب تحسين شده »وقتي مهتاب گم شد« را 
زنده نگه داشتند. پرسپوليسي ها در حالي که عکس شهيد خوش لفظ را در 
دست داشتند، عکس يادگاري گرفتند تا ياد و خاطره اين شهيد والامقام را 
زنده نگه دارند و نسبت به اين شهيد بزرگوار اداي دين کنند. شهيد خوش لفظ 
سال ها با درد جانبازي روزگار را سپري مي کرد و راوي کتاب تحسين شده 
»وقتي مهتاب گم شد« بود، اثري که مورد توجه و عنايت ويژه رهبر معظم 
انقلاب قرار گرفت. اين شهيد پس از تحمل سال ها درد جانبازي در نهايت 

شربت شهادت را سر کشيد و به جمع همرزمان شهيد خود پيوست.

گراهام هانتر

ESPN سايت

مربيان:ميخواهيمبدانيمكرشچهميخواهد
درخواست گفت وگوي حضوري با سرمربي تيم ملي برای بررسی خواسته اش

دنيا حيدري
   تيم ملی

جلويتجسسدرزندگيافرادراميگيريم
مسئله کنار گذاشتن گلنار وکيل گيلاني 
از فدراس��يون چوگان و بح��ث تهديد از 
سوي مسئولان بلندپايه ورزش، حالا در 
مجلس شوراي اسلامي پيگيري مي شود. 
بهرام پارس��ايي، س��خنگوي فراکسيون 
حقوق شهروندي مجلس در اين خصوص 
مي گويد: »خانم وکيل گيلاني در جلسه ما حضور داشت. طبيعتاً ورود 
به حريم خصوصي مردم ممنوع و مصداق تضييع حقوق شهروندي 
اس��ت. متأس��فانه در وزارت ورزش، رؤس��اي برخي فدراسيون ها 
مسائل اينچيني داشته اند و افراد را با تهديد انتشار عکس خصوصي 
برکنار کرده اند که اين کار بسيار مذموم است. قرار است هفته آينده 
جلسه اي با وزير ورزش داشته باشيم و اين موضوع را پيگيري کنيم تا 

جلوي تجسس در زندگي خصوصي افراد گرفته شود.


